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Til

Folketinget - Skatteudvalget

Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 451 af 2. juli 2009. 
Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Colette Brix (DF).

(Alm. del).

Kristian Jensen

/ Thomas Larsen

                         

Skatteudvalget 2008-09
SAU alm. del Svar på Spørgsmål 451
Offentligt



Side 2

Spørgsmål: 

”Hvordan sikrer ministeren, at skattestoppet er overholdt siden 2002 for så vidt angår 
kommunernes byggesagsgebyrer, og hvor meget er der tilbagebetalt siden 2002 i statslige 
indkomstskatter, så det sikres, at skattestoppet er overholdt, jf. artiklen "Byggesagsgebyrer 
er ulovlige" i Licitationen onsdag den 24. juni 2009?”

Svar: 

Kommunerne har mulighed for at få dækket deres omkostninger ved byggesagsbehandling 
gennem skattebetaling og/eller via gebyrer. Kommunerne kan lokalt fastsætte hvor stor en 
del af omkostningerne, de ønsker dækket gennem gebyrer. Ændringer i satser m.v. er der-
med alene udtryk for lokale politiske prioriteringer.

I forbindelse med de årlige økonomiforhandlinger bliver finansieringen af de samlede 
kommunale udgifter som hovedregel fastlagt ud fra en forudsætning om uændrede kommu-
nale skatter m.v. i gennemsnit på landsplan. Det vil derfor ikke være nødvendigt for en 
gennemsnitskommune at hæve skatter eller indføre brugerbetaling for eksisterende ydelser. 

I kommuner med byggesagsgebyrer må gebyrerne ikke overstige de faktiske omkostninger 
til byggesagsbehandling. Det bemærkes, at det ikke er i strid med regeringens gebyrpolitik, 
når kommuner hæver byggesagsgebyrerne som følge af stigende omkostninger forbundet 
med den gebyrbelagte ydelse.  


